
       BOSNA I HERCEGOVINA               БОСНА И ХЕРЦЕГОВИНА 

PARLAMENTARNA SKUPŠTINA                              П АРЛАМЕНТАРНА СКУПШТИНА        

        BOSNE I HERCEGOVINE                             БОСНЕ И ХЕРЦЕГОВИНЕ 

PREDSTAVNIČKI / ZASTUPNIČKI  DOM              ПРЕДСТАВНИЧКИ  ДОМ 

     Komisija za vanjsku trgovinu i carine            Комисија за спољну трговину и царине 

 
 
Број: 01/3-50-1-29-14/04 
Сарајево, 21. септембра 2004. године 
 
 

 
З А П И С Н И К 

са 14. сједнице Комисије за спољну трговину и царине 
Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ, 

одржане 21. септембра 2004. године 
 
  
Сједница је почела у 11:00 часова. 

 
Сједницом је предсједавао Петар Кунић, предсједавајући Комисије. 
Сједници су присуствовали:Фатима Лехо, Марија Перкановић, Филип 

Андрић и Младен Поточник. 
 Оправдано одсуствовали: Изет Хаџић, Азра Хаџиахметовић, Никола 

Крагуљ и Ибрахим Ђедовић. 
 
Сједници су присуствовали испред предлагача и обрађивача закона: 

Мирољуб Крунић, помоћник министра Министарства финансија и трезора, 
Биљана Табаковић, шеф Одјељења - Одсјека за односе с домаћим 
финансијским институцијама, Ламија Козарић, генерални директор Агенције за 
издавање гаранција од политичког и ратног ризика и Емира Чешљар секретар 
Комисије.  

 
  За сједницу Комисије је предложен и  једногласно усвојен сљедећи 

 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
 

1. Усвајање Записника са 13. сједнице Комисије 
2. Разматрање Приједлог закона о оснивању Извозно-кредитне аганције 

Босне и Херцеговини, предлагач Савјет министара Босне и Херцеговине 
3. Текућа питања. 

 
 
    Ад-1 
 
       Записник 13. сједнице Комисије усвојен је једногласно без примједби. 
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     Ад-2 

       Приједлог закона о оснивању Извозно-кредитне агенције Босне и 
Херцеговине  

 
  Приједлог закона о оснивању Извозно-кредитне агенције Босне и 
Херцеговине (у даљем тексту: ИГА) упутио је 27. јула 2004. године  Савјет 
министара Босне и Херцеговине  у парламентарну процедуру са приједлогом да 
се Закон разматра по хитном поступку у складу с чланом 104. Пословника 
Представничког дома. 
           Уставно-правна комисија Представничког дома  на 33. сједници одржаној 
2. августа 2004. разматрала је Приједлог закона  о оснивању Извозно-кредитне 
агенције Босне и Херцеговинеи утврдила да постоји ваљан уставно-правни 
основ садржан у члану III 1.б) и члану IV 4. а) Устава Босне и Херцеговине за 
доношење наведаног Закона и да се понуђени текст Закона о оснивању 
Извозно-кредитне агенције Босне и Херцеговине може упутити у даљу 
процедуру надлежној комисији. 
            Представнички дом  на 43. сједници одржаној 7. септембра 2004. године 
разматрао је и прихватио захтјев предлагача да се Приједлог закона о 
оснивању Извозно-кредитне агенције Босне и Херцеговине разматра по хитном  
поступку  у складу с чланом 104. Пословника.  
 Представник предлагача Закона  истакао је  да ће Извозно-кредитна 
агенција на нивоу БиХ, као агенција, у својству самосталног привредног субјекта 
неометано обављати активности у цијелој БиХ и трансформисати се у 
самоодрживу извозно-кредитну агенцију.Циљ јој је да обезбиједи услове за 
подстицај извоза робе и услуга из БиХ кроз своју дјелатност и да омогући развој 
и промоцију економских односа БиХ с иноземством. 
 
         Поступак у Комисији почео је општом расправом.  
         У расправи су учествовали: петар Кунић, Младен Поточник, Петар Кунић, 
Фатима Лехо и Филип Андрић. 
       Младен Поточник је истакао да је Извозно-кредитна агенција државе једна 
од кључних елемената за подстицај  извоза и она мора бити менаџентска према 
извозним предузећима. 
 
       Петар Кунић имао је начелне поримједбе на сљедеће:  
         Одредбе члан 4 става 4. сматра контрадикторним,  из разлога што се на 
запослене треба  примјењивати  Закон о државној служби у институцијама 
Босне и Херцеговине;  
          У  члану 10. став 7.  такођер требају  се  примјењивати одредбе Закона о 
сукобу интереса у институцијама власти Босне и Херцеговине; 
          У члану 13. није регулисано ко даје сагласност на Статут Агенције, иако је 
то питање регулисано кроз механизме Управног одбора; 
         У члану 17. став 2. е)  сматра да треба регулисати ко даје сагласност на 
стручну квалификацију особља Агенције. 
 
         Фатима Лехо имала је примједбу   на формулацију имунитета, и истакла 
да је у  члана 7. став 2. друга реченица непрецизно формулисана  и  треба 
појаснити која су то “тежа кривична дјела”.Такође је имала примједбе на 
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одредбе које регулишу финансијско пословање ИГЕ и предложила је да се 
Агенција треба укључити у Бужет институција БиХ, што су подржали и остали 
учесници у расправи. 
 Поставила је питања представнику обрађивача Закона која се односе на: 
годину оснивања ИГЕ; начин  регистровања; ко је именовао Управни одбор; из 
којих средства се финансира; колики је износ добити; код које банке има 
отворен рачун;  колико је ратне штете до сада исплаћено;колико је запослених 
и која је структура запослених. 
       Младен Поточник  је такође поставио сљедећа питања: Како средства 
кредита ангажовати? Како се врши пласирање услуга у БиХ и на који начин? 
Колико износе трошкови пословања Агенције годишње?  
      На постављена питања одговоре је дала Ламија Козарић, генерални 
директор Агенције. 
        Комисија једногласно је  з а к љ у ч и л а:  

 
1. да од предлагача Закона затражи достављање  додатних информације 

на основу постављених питања и задужила чланове Комисије, Фатиму Лехо и 
Младена Поточника да, у сарадњи с предлагачем Закона, до наредне сједнице 
Комисије прецизирају одређене дилеме и нејасноће у формулацији ( и по 
потреби,евентуално предлагањем амандмана) одредби у тексту Закона на које 
је указано у расправи.  

 
             2. на  основу члана 84. став 2. Пословника Представничког дома  затражити 
одобрење  од Колегија продужење рока за комисијску фазу  од 15 дана . За разлог 
продужења рока навести закључак под тачком 1., као и већи број амандмана 
предложен пред почетак сједнице. 
 
                Комисија је  након  обављене опште расправе и начелне расправе о 
појединостима једногласно подржала принципе предложеног Закона.  
 

Ад-3. 
 Под тачком разно  поновно  је разматран Приједлога закона о измјенама 
и допунама Закона о Спољнотрговинској комори Босне и Херцеговине, 
предлагача посланика Момчила Новаковића на основу  Закључку  са 13. 
сједнице Комисије 

 
         Представнички дом на 42. сједници разматрао је Приједлог закона о 
измјенама и допунама Закона о Спољнотрговинској комори Босне и 
Херцеговине са Извјештајем Комисије. Приликом гласања Закон у оба круга 
није добио ентитетску већину, ради чега је констатовано да извјештај Комисије 
није усвојен, те је Дом закључком поново обавезао Комисију да до наредне 
сједнице Представничког дома, на основу нових смјерница, достави нови 
извјештај о наведеном Закону. 
 
           Поступајући по Закључку  Дома Комисија је на 13. сједници одржаној 1. 
септембра 2004. године разматрала Закон. 
 
            Поступак у Комисији поново је почео општом расправом.  
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           Након проведене опште расправе о Закону Комисија је закључила да 
остају при раније приједлогу наведеном у Извјштају Комисије када већином 
гласова нису  подржани принципи Закона. Такође је закључено да предлагач 
Закона о измјенама и допунама Закона о Спољнотрговинској комори Босне и 
Херцеговине Комисији, најкасније до наредне сједнице, достави информације 
уколико је у међувремену у оквиру комора ентитета постигнут договор у правцу 
омјера и начина наплате чланарине сходно  одредбама члана 22. Закона.   
 

Констатовано је да предлагач Закона до почетка 14. сједнице, о чему је 
благовремено обавјештен, није поступио по закључку Комисије.  

 
Поступак у Комисији почео је општом расправом. Поново је констатовано 

да  принципи самосталности правног лица и законитости  до сада нису 
испуњени за предложене измјене и допуне члана 22. Закона и да на 
предложени текст Закона није било амнандмана. 

 
  Након опште  расправе гласало се о принципима Приједлог закона о 

измјенама и допунама Закона о Спољнотрговинској комори Босне и 
Херцеговине, предлагача посланика Момчила Новаковића које Комисија са 1 
гласом «за» и 3 гласа «против» није подржала.  

   
               
 

 Сједница је завршена у 12:45. 
 
 
 
 
 
Секретар Комисије                                                     Предсједавајући Комисије 
    Емира Чешљар                                                                др. Петар Кунић 

 
 


